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§ 7   

Tertialrapport 1 2015 utbildningsnämnden 

Beslut 

1. Tertialrapport 1 2015 per den 30 april godkänns. Rapporten 

överlämnas till kommunstyrelsen. 

2. Utbildningsnämnden fastställer mål, aktiviteter och nya eller 

förändrade årsmål för indikatorer. 

3. Utbildningsnämnden föreslår att kommunstyrelsen 

godkänner föreslagen budgetjustering 2,3 mnkr. 

4. Utbildningsnämnden föreslår att kommunstyrelsen 

godkänner omslutningsförändringar om 58,5 mnkr. 

5. Utbildningsnämnden ansöker hos kommunstyrelsen om 

medel för klimatinvesteringar, totalt 10,9 mnkr. Medlen 

avser satsning på skolmåltider, utbyte av armaturer och av 

ljuskällor, samt installation av avfallskvarnar. 

6. Utbildningsnämnden godkänner den förändrade budget-

offerten i projektet ombyggnad av byggnaden Lindeparkens 

gymnasium till ny grundskola i Enskede Gård, där 

kostnaderna har ökat från 96,4 till 109,0 mnkr. Beslutet 

anmäls till kommunstyrelsens ekonomiutskott. 

7. Beslutet justeras omedelbart. 

8. Att därutöver anföra: 

Tertialrapport 1 2015 visar att utvecklingen för Stockholms 

utbildningsförvaltning går åt rätt håll. Satsningar görs inom de 

områden som behövs för att höja skolresultatet. Med satsningar 

på kompetensförsörjning och på att locka fler och få de vi har att 

stanna. Vidare satsas på kvalitetsutvärderingar och ger 

kompetenshöjande stöd inom de områden som är prioriterade så 

som digitalisering, verksamhetsstyrning och skolor i 

socioekonomiskt utsatta områden samt på utbyggande av 

mottagandet av nyanlända elever så att de snabbt kan ta del av 

det svenska utbildningssystemet. Det är positivt att 

utbildningsnämnden söker medel för en klimatsatsning i 

skolorna.  

 

Det finns arbete att göra angående elevers inflytande över och 

förståelse för sitt eget lärande. Det gäller så väl gymnasieskola 

som för grundskola. Det är av stor vikt att alla elever förstår 

vilka mål som finns uppsatta för dem och hur de skall nå dem. 

Vidare behöver utbildningsnämnden fortsätta utveckla arbetet 

med en trygg lärmiljö och studiero i skolan. 

 

I tertialrapporten saknas indikatorer för att följa upp elevhälsan 

närmare. Det är en konsekvens av att elevhälsans verksamhet 

inte syns på det tydliga sätt som den skulle kunna göra i 

utbildningsförvaltningens verksamhetsplan. Det är ett 

utvecklingsområde.  
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Arbetsmiljön för utbildningsförvaltningens personal är vidare ett 

område som behöver utvecklas. Att vända sjukfrånvarotrenden 

är av stor vikt. Man skall trivas på sitt arbete inom 

utbildningsförvaltningen, man skall vilja stanna kvar och man 

ska känna sig lockat att ta en anställning hos Stockholms skolor. 

Utbildningsförvaltningen är på god väg med ett systematiskt 

arbetsmiljöarbete och bra samarbete med de fackliga 

organisationerna tillsammans med satsningar på 

kompetensförsörjningsstrategier.  

 

Majoriteten är förväntansfull inför tertialrapport 2 då också 

elevernas kunskapsresultat kommer att redovisas. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 

8 maj 2015, dnr 1.2.2-4492/2015. 

 

Utbildningsförvaltningen bedömer att nämnden i huvudsak 

kommer att uppnå angivna mål och i hög grad bidra till att 

kommunfullmäktiges mål för stadens verksamheter uppnås. Så 

här långt kan inga större verksamhetsmässiga avvikelser 

konstateras. De i verksamhetsplanen angivna uppdragen och 

aktiviteterna genomförs som planerat och en mängd insatser 

pågår, som anknyter till de av nämnden prioriterade områdena 

Alla barns och ungdomars lärande, kunskapsutveckling och 

resultat, Kompetensförsörjning, Skolutbyggnad, Samverkan och 

samarbete samt Ekonomi och effektivitet. 
 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med övriga avdelningar. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Tertialrapport 1 2015 per den 30 april godkänns. Rapporten 

överlämnas till kommunstyrelsen. 

2. Utbildningsnämnden fastställer mål, aktiviteter och nya eller 

förändrade årsmål för indikatorer. 

3. Utbildningsnämnden föreslår att kommunstyrelsen 

godkänner föreslagen budgetjustering 2,3 mnkr. 

4. Utbildningsnämnden föreslår att kommunstyrelsen 

godkänner omslutningsförändringar om 58,5 mnkr. 

5. Utbildningsnämnden ansöker hos kommunstyrelsen om 

medel för klimatinvesteringar, totalt 10,9 mnkr. Medlen 

avser satsning på skolmåltider, utbyte av armaturer och av 

ljuskällor, samt installation av avfallskvarnar. 

6. Utbildningsnämnden godkänner den förändrade budget-

offerten i projektet ombyggnad av byggnaden Lindeparkens 
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gymnasium till ny grundskola i Enskede Gård, där 

kostnaderna har ökat från 96,4 till 109,0 mnkr. Beslutet 

anmäls till kommunstyrelsens ekonomiutskott. 

7. Omedelbar justering. 
 
Yrkande 

Ordförande Olle Burell (S) samt ledamöterna Ingegerd 

Akselsson Le Douaron (MP) och Edith Ringmar (V) framlade 

ett eget förslag till beslut och yrkade bifall för detta. 

 

Vice ordförande Lotta Edholm (FP) och ledamoten Cecilia 

Brinck (M) framlade ett eget förslag till beslut och yrkade bifall 

för detta. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 
 
Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Lotta Edholm m.fl. (FP) 

reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 

att  delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 

att  därutöver anföra: 

 

Några månader in i den nya mandatperioden ser vi hur flera 

stadsdelförvaltningar och förskolor larmar om att man kommer 

att behöva utöka barngruppernas storlek och/eller minska 

personaltätheten eftersom budgetförutsättningarna blivit sämre 

jämfört med tidigare.  

 

Även vad gäller skolan kommer det nu ytterst oroande tecken på 

annalkande nedskärningar. Oroande, men inte oväntade. 

Budgeten för 2015 var magert tilltagen, vilket vi då också 

varnade för. Majoriteten har inte klarat att satsa på skolan. 

 

Förvaltningen varnade i april månad för att skolpengens andel 

av schablonen – det vill säga de resurser som skolorna har för 

undervisningen – kommer att behöva sänkas för att finansiera 

ökande lokalkostnader i takt med skolutbyggnaden, om inte mer 

pengar skjuts till. För 2016 handlar det om 21 miljoner kronor, 

för 2017 om 36 miljoner kronor och för 2018 om 56 miljoner 

kronor som behöver tas ur skolornas resurser för undervisning.  

 

I föreliggande tertialrapport kommer ännu fler tecken på 

ekonomiska svårigheter. Förvaltningen skriver att årets 

prognosticerade resultat för grundskola och fritidshem i egen 

regi är en försämring med 98,1 mkr före och 15,0 mkr efter 

resultatdispositioner jämfört med bokslutet 2014, då grundskola 

i egen regi redovisade ett överskott om 128,0 mkr före 
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resultatdispositioner och ett överskott om 44,3 mkr efter 

resultatdispositioner. Grundskolans utgående fond från 2015 

beräknas kunna öka med inte ens en miljon kronor, eftersom så 

mycket behöver användas för att täcka underskottet. I T1 2014 

var prognosen på avsättningen till fonderna uppemot 14 

miljoner, som en jämförelse.  

 

Grundskolan och fritidshemmet utgör en mycket stor del av 

förvaltningens verksamhet i egenregi. När nu inte bara 

gymnasieskolan, utan även grundskolan, börjar få svårt att få 

pengarna att räcka till för framtiden är det ett allvarligt tecken på 

att socialdemokraterna faktiskt inte klarat att satsa på skolan.  

Men den fulla ekonomiska bilden i T1:an blir nu svårare att ta 

del av för den intresserade. Majoriteten har valt att slopa en 

viktig del i förvaltningens redovisning av T1 till nämnden. Den 

del i de obligatoriska bilagorna som visar avvikelser mot budget 

finns inte längre med. Visst kan informationen införskaffas på 

annat sätt, men resultatet blir ändå att viktig information riskerar 

att gå förlorad för nämnden.  

Tertialrapportens uppföljning innehåller inte längre någon 

indikator för hur stor andel av samtliga gymnasieelever som går 

ut gymnasiet med examensbevis. Endast den andel som kunnat 

ta ut ett examensbevis av de elever som gått ut med minst 2500 

poäng redovisas. Men den stora delen elever som misslyckas 

med gymnasiestudierna kommer inte upp i 2500 poäng. Deras 

resultat kommer nu inte in i indikatorn. Vi beklagar att den 

fullständiga bilden av hur väl gymnasieskolan lyckas för 

avgångseleverna inte redovisas tydligt i denna indikator. 

 

Stockholm styrs nu av en majoritet med en politik som är tydligt 

fientlig till fristående skolhuvudmän. Den kommunala skolan 

ska vara den bästa, enligt skolborgarrådet – med betoning på 

kommunal. Stadens yttranden om friskoleetableringar har sedan 

maktskiftet ändrat tonläge: i många fall har friskoleetableringar 

ansetts kan påverka stadens skolväsende negativt. I föreliggande 

T1:a framgår att antalet elever i grundskolan i egen regi väntas 

öka med drygt 3700 jämfört med fullmäktiges budget. 

Elevantalsökningen i år, liksom i en överskådlig framtid, är hög.  

 

Om alla dessa elever ska få en bra skolgång måste fristående 

såväl som kommunala skolor ges bra förutsättningar att verka, 

konkurrera och erbjuda en utbildning i världsklass. Att istället 

låta de ideologiska skygglapparna diktera valfrihetsmotståndet 

är tråkigt för Stockholms befintliga och tillkommande elever. 

Men de riskerar också att leda till, när färre utövare tillåts bidra, 

att trängseln i skolorna och därmed klasstorlekarna ökar. 

Tvärtemot vad Socialdemokraterna gick fram med före valet. 

Satsningar på kvalitet går inte att göra enbart i ord, de måste 

också åtföljas av handling. 
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Särskilt uttalande 

Lotta Edholm m.fl. (FP) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

nedan: 

 

Att utbildningsförvaltningen nu har ambitionen att genomföra 

en rad klimatåtgärder är glädjande. Vi ser dock att ambitionerna 

borde höjas när det gäller klimatåtgärderna för skolmåltiderna. 

Andelen ekologisk mat och andelen svinn räcker inte.  

 

Ett viktigt verktyg för att påskynda utvecklingen i rätt riktning 

är att tydligt ta ställning för svenska djurregler vid upphandling. 

För oss är det en självklarhet att de krav som svensk lagstiftning 

ställer på producenter också ska kunna tillämpas när den 

offentliga sektorn upphandlar. Precis som att en kommuns 

miljö- och hälsokontor arbetar för att svenska producenter ska 

leva upp till svenska djurskyddsregler, så bör samma kommun i 

sin köttupphandling fortsätta ställa krav på stränga 

djurskyddsregler.  

 

Inom utbildningsförvaltningens område serveras det nästintill 

100 000 måltider varje dag. En så stor verksamhet innebär ett 

stort ansvar. Klimatpåverkan från maten inom Stockholm stad 

måste också minskas dramatiskt. Det räcker inte att ställa krav 

på djurskydd, svinn och ekologisk mat. Mer säsongsbaserat och 

närodlat är också viktiga komponenter för att minska 

klimatpåverkan från mat. Att arbeta fram modeller för att 

minimera klimatpåverkan från mat är ett viktigt uppdrag för en 

kommun som vill agera som förebild. 

 

Trots att Miljöpartiet och Vänsterpartiet har föreslagit en 

minskad köttkonsumtion inom många olika delar av samhället 

ser vi inga ambitioner till det i utbildningsnämnden. Vi kan bara 

konstatera att vänstermajoriteten har sänkt sina ambitioner att 

verka för en hållbar verksamhet i Stockholms stad.  

 

Investeringsmedlen för klimatåtgärder måste tydligt kopplas till 

mindre användning av antibiotika i skolmåltiderna. De måste 

även ta hänsyn till säsongsbaserade skolmåltider. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till 

reservationen gemensamt från (M) och (FP). 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) hänvisade till det särskilda uttalande från (FP). 


